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Electromagnetism is one of the four fundamental interactions in nature. It is 
the force that causes the interaction between electrically charged particles; the 
areas in which this happens are called electromagnetic fields. 

The natural sources of  EMF include the physical phenomena and processes 
which exist irrespective of a human. Artificial sources are divided in two 
groups: devices created especially for radiation of electromagnetic energy, de-
vices which have not been intended for radiation of electromagnetic energy in 
space. 

The impact of electromagnetic fields on a human body is shown in func-
tional frustration of the central nervous system; subjective feelings thus increase 
tiredness, headaches etc. 

There are special devices for measurement of EMF intensity. A. Kondra-
tenko developed a simplified version of this device based on transistors. 

This device reacts to the electromagnetic field around the wires and elec-
trical household appliances. 

Electromagnetic accelerators. 
Railgun is an impulse accelerator of masses; the operation principles are 

based on the Amper‘s force, transforming electric energy into kinetic energy. It 
is a prospect weapon. 

Variable Specific Impulse Magnetoplasma Rocket is an electrothermal 
plasma accelerator  using radiowaves for ionizing and heating the working ob-
ject and electromagnetic fields for plasma accelerating to push the object. 

 Laskov A. assembled an electromagnetic gun. For the gun functioning one 
needs to charge the condenser. For putting the gun in action, it is necessary to 
insert a projectile into the trunk near the end of the coil and then press button 
"start". At the electric current course in the solenoid the magnetic field magne-
tizes the ferromagnetic projectile. Now the projectile has magnetic poles which 
are identical to the poles of the coil with current and it tests repellent actions 
from both ends of the coil. The repellent action from that part of the coil where 
the projectile is in the beginning, is higher and the projectile will begin moving 
in the opposite direction with acceleration. 

To prevent  the undesirable phenomena of reversal of  the condenser‘s 
poles the diode was added parallel to the coil. It is our innovation in the devel-
opment of  the given model of the electromagnetic accelerator. Thereby we will 
raise the overall performance of our installation and make the contribution to the 
development of similar accelerators.  
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 При реализации модели производственного процесса в графической 
системе моделирования модель разбивается на отдельные компоненты. 
Каждый вход и выход компонента имеет описание и уникальный иденти-
фикатор. Используя графический интерфейс, входы и выходы компонен-
тов могут быть соединены между собой, определяя тем самым поток дан-
ных в модели. 

Расширенные возможности использования графических средств ввода 
и вывода данных эксперимента предоставляются платформой Microsoft 
.NET Framework. Для реализации пользовательского интерфейса разработ-
чик модели может создать динамически подключаемую библиотеку, со-
держащую необходимые поля ввода и вывода данных. Чтобы полностью 
абстрагироваться от среды моделирования, модель может быть скомпили-
рована в отдельную динамически подключаемую библиотеку без необхо-
димости изменения самой модели. Таким образом, программист способен 
подключить библиотеку модели и моделирующее ядро системы моделиро-
вания к своему программному продукту без необходимости в дальнейшем 
ссылаться на систему построения модели. 

Поскольку существуют некоторые внутренние параметры компонен-
тов, то для них предназначена отдельная вкладка окна настройки, где уста-
навливается соответствие между названием параметра и его значением. 
Это удобно при повторном использовании компонентов, позволяя копиро-
вать компонент в другую часть системы и менять параметры компонента, 
не изменяя при этом исходный код. 

Компоненты могут рассматриваться как активные, т.е. посылающие 
данные заданному компоненту, либо как пассивные. 

Компонентный подход при моделировании производственного про-
цесса в ОАО «Обувь» полностью доказал свою эффективность. Во-первых, 
визуальная модель значительно сокращает время на разработку каркаса 
модели, представляя модель или какой-то еѐ уровень целиком на экране 
дисплея. Во-вторых, при имеющейся концептуальной модели в виде 
IDEF0-диаграммы, не требуется переводить структуру диаграммы в про-
граммный код. В-третьих, при компонентном подходе компоненты оказы-
ваются изолированными друг от друга, что позволяет вести разработку мо-
дели в командном режиме.  




